
 

 

 

 

 

Motion 

Skapa riktlinjer för konstgräsplaner i Gävle kommun 

- ur ett microplastperspektiv 

 

Mikroplast i haven är ett allt mer uppmärksammat miljöproblem. Det är bevisat att mikroplast har 
spridit sig till världens alla hav. Djur i haven äter mikroplasten i tron att det är mat vilket kan orsaka 
skada i matsmältningsorganen. Genom att djuren äter plasten ökas andelen mikroplaster i den 
marina näringskedjan och det hamnar i vår mat. Mikroplaster kan i sig själv innehålla höga halter av 
giftiga ämnen och binder lätt till sig andra giftiga ämnen.  

Mikroplasters effekter på miljön är inte helt klargjorda. Det saknas standardiserade mätmetoder och 
det krävs mer forskning. Miljöbalkens försiktighetsprincip gäller när kunskapen är otillräcklig, vilket 
medför att vi redan nu måste vidta åtgärder för att minska spridningen av mikroplaster.  
 
I Gävle kommun finns i dag ett stort antal fotbollsplaner med konstgräs, till dessa tillförs en stor 
mängd granulat varje år. Naturvårdsverket har identifierat granulatet från konstgräsplaner, med 
utsläpp på cirka 1 640–2 460 ton per år, som en av de största källorna av microplaster.   
 

Kristdemokraterna föreslår därför kommunfullmäktige besluta: 

-Att upprätta riktlinjer för konstgräsplaner i syfte att minska spridningen av microplast samt minska 
dess miljöpåverkan.  
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